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                VANDRÅD MORS 
  

 
 

Referat fra bestyrelsesmøde  
 

Tid: 21. februar 2022 kl. 19.00 

Sted: Mødelokale Morsø Folkebibliotek 

Deltagere: Palle J. Larsen (PJL), Karlo Andersen (KA), Poul Erik Nielsen (PEN), Flemming Worm 

(FW), Per Ørberg (PØ)  

Referent: Else Larsen (EL) 

 

 

Dagsorden: 

 

1. Godkendelse af referat fra sidste møde 19.6.2021 

2. Opfølgning siden sidst: 

- Generalforsamling i Region Nord d. 19.6.2021 

- Vores eget repræsentantskabsmøde d. 25.8.2021 

3. Vandanalyseaftalen med Eurofins fra 15/3-18 – 01/3-22. Forlængelse/fornyelse 

4. Analyseprogram fra kommunen er fra 2018-2022. Ny skal laves, også a.h.t. ny analyseaftale 

5. Vores fælles regulativ er fra 25/5-2016. Status på gennemgang af ny anbefalinger fra DV 

6. Indsatsplaner/BNBO. Status til koordinationsforum d. 20/12-2021 – BNBO til vandværkerne 2/2-22 

+ 8/2-22 

7. Repræsentantskabsmøde inden 1/4-22. Regnskab 2021 og budget 2022-23 

8. BNBO møde i Region Nord 2/3-22 i Brovst (udsat et par gange) 

9. Møde med Vandråd Thy 

10. Møde med kommunen / forsyningen 

11. Eventuelt 

 
Ad. 1 – Godkendelse af referat fra sidste møde 

 

Mødereferat fra sidste møde underskrevet af bestyrelsen. 

 

Ad. 2 – Opfølgning siden sidst   

 

Generalforsamling i Region Nord 2021: PJL deltog. Der er ingen repræsentant i bestyrelsen for vores område 

længere, da ham fra Thy valgte at stoppe. 

Ny generalforsamling 2/3-22.  

 

Repræsentantskabsmødet forløb godt, men vi skal være opmærksom på tiden igen, så det ikke bliver for sent. 

26 deltagere + 2 repræsentanter fra Miljøgruppen, Morsø Kommune. 

 

Ad. 3 - Vandanalyseaftalen med Eurofins fra 15/3-18 – 01/3-22. Forlængelse/fornyelse 

 

 

Analyseaftalen med Eurofins udløber 1.3.2022. PJL kontakter Forsyningen og hører, om de ønsker at  

forlænge aftalen med Eurofins. Bestyrelsen giver PJL bemyndigelse til at forlænge aftalen med Eurofins. 

 

Ad. 4 - Analyseprogram fra kommunen er fra 2018-2022. Ny skal laves, også a.h.t. ny analyseaftale 

 

I Nordjyske d. 28.1.22 blev der oplyst, at der ”er fundet rester af pesticider i næsten alle vandboringer på 

Mors”. Bestyrelsen mener, udtalelsen er lidt uheldig og drøfter den ved næste møde med kommunen.  
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Nyt analyseprogram behandles på vores kommende møde med kommunen, også a.h.t. vores 

vandanalyseaftale med Eurofins. 

  

Vi aftalte på sidste møde med kommunen, at ilt og pH skal med i analyseprogrammet igen.  

 

Ad 5 - Vores fælles regulativ er fra 25/5-2016. Status på gennemgang af nye anbefalinger fra DV 

 

Punktet blev ved en forglemmelse ikke drøftet. Gør vi snarest. 

 

Ad. 6 - Indsatsplaner/BNBO. Status til koordinationsforum d. 20/12-2021 – BNBO til vandværkerne 2/2-22 

+ 8/2-22 

 

Vi skal have faglig sparring udefra til at komme i gang med arbejdet. Der blev nævnt et eksempel fra Galten 

vandværk, hvor man havde lavet en pulje, hvorfra nødlidende vandværker kunne få hjælp. 

 

Der er intet nyt fra koordinationsforum, men der er sendt materiale ud fra kommunen for ganske nyligt. 

 

Repræsentantskabsmøde inden 1.4.22, regnskab 2021 og budget 2022-2023 

 

Budget/regnskab 2021: Nedsat aktivitet i 2021 i forhold til budgetterede aktiviteter p.g.a. Covid19. 

Regnskabet er ikke helt færdigt, men sendes snarest rundt – EL. 

 

Faglig hjælp til BNBO arbejdet vil koste noget, men vi har ingen idé om hvor meget. Kunne man lave et 

deltagergebyr til BNBO mødearrangementer, skal der sendes regninger ud til alle vandværker, skal 

kontingentet hæves i 2022, eller skal der optages et lån? 

  

PØ kontakter kommunen for at høre, hvad/om de kan bidrage med. 

 

Bestyrelsen vil foreslå om forhøjelse af kontingentet fx til 10 kr./forbruger, så vi har noget at arbejde med. 

Kontingentet kan naturligvis nedsættes igen. 

 

Forslag til datoer til repræsentantskabsmøde: 28., 29. eller 31. marts. Afstemmes med kommunen. 

 

Karlo og Flemming på valg. Begge genopstiller. 

 

Ad. 8 – BNBO møde i Region Nord 02.03.22 i Brovst (udsat et par gange) 

 

KA, PØ og PJL deltager, PEN måske. 

 

Ad. 9 – Møde med Vandråd Thy 

 

Vi tager fat i dem til mødet i Brovst ang. et snarligt møde. 

 

Ad. 10 – Møde med kommunen / Forsyningen 

 

Kommunen: Forslag til mødedato 10.3.22. PJL kontakter dem. 

 

 

Forsyningen: Gerne inden vores eget repræsentantskabsmøde. PJL kontakter dem.  

Punkt til drøftelse: Pris på GPS opmåling af ledninger. 

 

Ad. 11 – Eventuelt 
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Elaftale: Vi fik desværre ikke prisen låst fast for 1½ år siden, så vi betaler markedspris. KA bliver fremover 

kontaktperson til Kinect Energy Danmark. 

 

Udtagelse af målere til tjek. Et vandværk har henvendt sig til Vandråd Mors og forespurgt, om Vandråd 

Mors har en prisaftale med Kamstrup el. andet firma ang. tjek af målere. Der er ingen aftale, men vi 

undersøger mulighederne hos et eller flere målerfirmaer. KA 

 

Ø.J. vandværk er i gang med at undersøge mulighederne og priser for at indkøbe en GPS til 

ledningsregistrering.  

 

 

 

 

 

Referent Else Larsen 


